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صفحه

روزنامه

فیلیپ  بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر، در دیدار  امور  معاون 
تیه بو، سفیر فرانسه در تهران، بر همکاری های حقوقی و قضائی میان دو 

کشور تأکید کرد. 
کاظم  بشر،  حقوق  ستاد  اطلاع رسانی  پایگاه  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
غریب آبادی، معاون امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر، در 
دیدار فیلیپ تیه بو، سفیر فرانسه در تهران  با اشاره به تجربه گفت وگوهای 
تخصصی حقوقی و قضائی با برخی کشورها، از جمله کشورهای اروپایی، 

آمادگی تهران برای تبادل نظر و گفت وگو با پاریس را اعلام داشت و گفت: 
تجربیات  تبادل  و  کشور  دو  قضایی  هیئت های  میان  تخصصی  گفتگوی 

می تواند به فهم بیشتر طرفین نیز کمک کند.
و  کشورها  برخی  سیاسی  رویکرد  از  انتقاد  ضمن  بشر  حقوق  ستاد  دبیر 
استانداردهای  اعمال  و  بشر  حقوق  مقوله  به  بشری  حقوق  سازوکارهای 
دوگانه و گزینشی، تصریح کرد: همکاری و گفتگو ابزارهای مؤثری برای 

ارتقای حقوق بشر است نه سیاسی کاری و رویکردهای دوگانه. 

یک فعال سیاسی:

شهید سلیمانی استبداد رأی نداشت

وزیر خارجه عربستان گفت که این کشور نسبت به برنامه هسته ای ایران 
نگرانی هایی دارد.

به گزارش ایسنا به نقل از العربیه، فیصل بن فرحان، وزیر خارجه عربستان 
در یک نشست خبری مشترک با نیکاس دندیاس، همتای یونانی خود در 
آتن مدعی شد: ریاض از برنامه های ایران به ویژه در زمینه هسته ای نگران 

است.
حملات  با  رابطه  در  یونان  در  که  گفت  همچنین  سعودی  خارجه  وزیر 
انصارالله یمن به عربستان و راه های تقویت امنیت و ثبات در منطقه رایزنی 

کرده است.
بیان  با  با همتای اردنی خود  نیز در نشست خبری  بن فرحان روز گذشته 

اینکه دست برادری به سوی ایران دراز است گفت: درخصوص فعالیت های 
بی ثبات کننده ایران در منطقه رایزنی کردیم.

زوج ضد واکسن، در یک روز مردند!

- رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی تهران با بیان اینکه رویکرد دولت 
ابلاغ  به  توجه  با  است، گفت:  مثبت و خوب  سیزدهم در بخش صادرات 
قانون لغو معافیت مالیاتی صادرات مواد خام و نیمه خام، سالانه ۱۰ تا ۱۵ 

میلیارد دلار درآمد برای دولت از این بخش حاصل خواهد شد.
خبرنگاران  جمع  در  کلاهی  علیرضا  ایرنا،  اقتصادی  خبرنگار  گزارش  به 
افزود: اکنون برای بررسی بیشتر عملکرد دولت سیزدهم در بخش صادرات 

کمی زود است اما رویکردی که دارند مثبت است.
وی ادامه داد: قانون لغو معافیت مالیاتی صادرات مواد اولیه خام و نیمه خام 
در کشور ابلاغ و در دستور کار قرار گرفته؛ این درحالی است که شاهد 
هستیم که برخی مواد از جمله شمش فولاد، شمش مس، متانول و اوره از 

فهرست این مواد خارج شده اند.
کرد:  خاطرنشان  ایران  برق  صنعت  سندیکای  کابل  و  سیم  کمیته  رئیس 
شمش فولاد و شمش مس مواد اولیه خام محسوب می شوند و از متانول و 
اوره نیز می توان محصولات با ارزش افزوده بیشتری تولید کرد و مواد نیمه 

خام هستند اما با کمال تعجب از فهرست لغو مالیات حذف شده اند.
همه  از  و  شود  اجرایی  کامل  طور  به  قانون  این  اگر  گفت:  کلاهی 
صادرکنندگان مواد اولیه خام و نیمه خام، مالیات اخذ شود، سالانه ۱۰ تا ۱۵ 

میلیارد دلار درآمد برای دولت از این بخش حاصل خواهد شد.
وی ادامه داد: می توان این درآمد قابل توجه را در صندوق توسعه صنعتی و 
توسعه صادراتی واریز کرده و از محل آن به توسعه بخش تولید و توسعه 

صادرات کشور کمک قابل توجهی کرد.
این فعال صنعت سیم و کابل ایران افزود: نرخ خوراک گاز برای واحدها 
مزیت دارد، چرا این فرش قرمز و قیمت ترجیحی برای دیگر صنایع نباشد؟ 
کلاهی گفت: باید در کشور زنجیره ارزش صنعت تعریف شود و کشورمان 
کالاهای  و  قطعات  یعنی  زنجیره  این  سوم  و  دوم  پله  روی  بر  باید  دیگر 

واسطه ای قرار گیرد.
صادرات  بخش  در  افزود:  تهران  بازرگانی  اتاق  صنایع  کمیسیون  رئیس 
هرچه به سمت محصول نهایی و پیچیده برویم، با مشکل روبرو خواهیم شد 

بنابراین باید در پله دوم و سوم قرار گیریم.
وی ادامه داد: صادرات سیم و کابل در برخی کشورهای منطقه بسیار بیشتر 
از کشورمان است و این درحالی است که ایران در بخش سیم و کابل تجربه 

چند ده ساله دارد.
کلاهی مشکلات ساختاری و نبود رقابت پذیری را از جمله عواملی دانست 
و  است  کرده  مشکل دار  را  اقلام  برخی  در  ایران  صادراتی  وضعیت  که 
نیز هزینه های  و  تحریم  نامناسب کسب و کار و  خاطرنشان کرد: فضای 

تولید کار را مشکل کرده است.
ایران  ادامه داد: نه  ایران  رئیس کمیته سیم و کابل سندیکای صنعت برق 
نه در  باز کند و  برای شرکت های خارجی  در شرایطی است که درها را 
با  باید  بلکه  کند؛  ایجاد  انحصار  غیرمنطقی،  حمایت  با  که  است  شرایطی 
استفاده از ابزار حمایتی مثل نظام تعرفه گذاری به توسعه تولید داخلی و رونق 
صادرات کیفی کشور کمک شود.کلاهی گفت: کدام کشور  توانسته از 
خام فروشی سطح زندگی مردم را بهبود بخشد؟ بنابراین باید با اخذ مالیات از 
صادرکنندگان مواد خام و نیمه خام، به سمت رونق تولید با تولید محصولات 

با کیفیت و افزایش ارزش افزوده رفت.

صادرات سیم و کابل ایران کاهش یافته
رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی گفت: به طور متوسط در طول سال 
۱۰۰ میلیون دلار صادرات سیم و کابل داریم؛ این درحالی است که ترکیه 
سالانه ۲ میلیارد دلار صادرات سیم و کابل دارد و عربستان نیز در حدود 
۸۰۰ میلیون دلار تا یک میلیارد دلار صادرات سیم و کابل دارد و ایران با 
وجود ظرفیت های زیاد در این بخش، از رقبای منطقه ای خود بسیار عقب 

است.
تا ۴۰  با ۳۰  ایران  تولیدکننده سیم و کابل در  ادامه داد: شرکت های  وی 

درصد ظرفت کار می کنند.
کلاهی افزود: در دهه ۶۰ با ثبت قیمت یارانه ای مس، ۲۰۰ شرکت تولید 
سیم و کابل در ایران ثبت شد اما یک سری از این شرکت ها کاغذی بودند 

و برای گرفتن سهمیه مس تأسیس شدند.
تولید سیم و کابل زیرپله ای عامل آتش سوزی در تهران

رئیس کمیته سیم و کابل سندیکای صنعت برق ایران خاطرنشان ساخت: 
یک سری هم شرکـت های زیرپله ای هستند که هنوز فعالیت دارند و سیم 

و کابل تقلبی و بی کیفیت به بازار کشور عرضه می کنند.
وی افزود: این سیم و کابل تقلبی موجب بروز خساراتی نیز شده است، مثلًا 
آتش سوزی پلاسکو، کلینیک ابن سینا، مسجد ارگ، برج چالوس  ناشی از 

سیم و کابل برق بوده است.
کلاهی ابعاد صنعت سیم و کابل کشور را بعد از ۵۵ سال کوچک توصیف 
کرد و گفت: برخی شرکت ها در کشورهای منطقه هستند که به اندازه کل 
تولید صنعت سیم و کابل ایران تولید دارند و صادرات سالانه سیم و کابل 
ترکیه بیش از ۲ برابر کل تولیدات سیم و کابل ایران است و این وضعیت، 

با توجه به قابلیت ها و ظرفیت های کشور، خوشایند نیست.
رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی تهران درباره عملکرد وزیر صنعت، 
معدن و تجارت هم گفت: وزیر صنعت رویکرد خوب و ایده های درستی 

دارد که باید اجازه داد اجرایی شوند.
وی میزان صادرات خدمات فنی و مهندسی ایران را کاهشی اعلام کرد و 
خاطرنشان ساخت: صدور خدمات فنی و مهندسی ایران در سال ۹۴ حدود 

۲.۵ میلیارد دلار بوده که اکنون به ۵۰۰ میلیارد دلار کاهش یافته است.
کلاهی ادامه داد: آینده بازار انرژی جهان متحول خواهد شد و سهم آن از 
۲۰ درصد فعلی به ۴۰ درصد می رسد بنابراین باید با رفع مشکلات کمک 

کرد کشورمان جایگاهی خوبی در این بخش داشته باشد.
تلاش  گفت:  ایران  برق  صنعت  سندیکای  کابل  و  سیم  کمیته  رئیس 
کرد  خواهد  دیگر کمک  کشورهای  در  نیروگاه  ساخت  برای  کشورمان 

چرخه مالی خوبی در اقتصاد کشورمان ایجاد شود.

جاری  سال  در  کرد:  خاطرنشان  مازندران  داران  شالیکوبی  اتحادیه  رئیس 
برنج ۴۰ درصد کاهش تولید را تجربه کرده است. در حال حاضر بخش 
قابل توجهی از برنج تولید شده از سوی دلال ها دپو شده است و آن ها با هر 

نرخی که بخواهند این محصول را عرضه می کنند.
روزانه  قیمت  افزایش  به  اشاره  با  جعفریان،  تقی   ، رویداد۲۴  گزارش  به 
برنج ایرانی، گفت: دولت می تواند بازار برنج را سامان بدهد، اما متأسفانه 
بنا به دلایلی که هنوز برای ما روشن نیست دولت در زمینه رصد انبارها 

ورود نمی کند.
است،  شده  دپو  انبارها  در  قابل توجهی  حجم  در  برنج  اینکه  بیان  با  وی 
خاطرنشان کرد: اتحادیه نماینده قانونی دولت نیست و همچنین ابزار قانونی 
بار خود را  انبارداران حکم کند که  به کارخانه داران و  ندارد که بخواهد 
در انبارها دپو نکنند و در بازار عرضه کنند. همین مسئله باعث شده یک 
بازار  در  میزانی  در چه  و  قیمتی  با چه  برنج  می کنند  عده دلال، مشخص 

عرضه شود.
ایرانی در سال جاری را ۴۰ درصد  اقتصادی کاهش تولید برنج  این فعال 
وزارت  و  درصد   ۳۰ را  تولید  کاهش  آمار  مرکز  افزود:  و  کرد  عنوان 
کشاورزی ۲۰ درصد اعلام می کند این در حالیست که بنا به آمار اتحادیه 
آمار  می رسد  نظر  به  است.  تجربه کرده  را  تولید  برنج ۴۰ درصد کاهش 
ما به واقعیت تر باشد چرا که ما کم و کیف این بازار را لمس می کنیم و 

خسارت های فعالان این بخش را از نزدیک مشاهده کردیم.
به گفته جعفریان، اگر در سال آینده بارندگی خوبی داشته باشیم و محصول 
حدنصاب  به  برنج  تولید  که  کرد  پیش بینی  می توان  نخورد  شدید  آفتاب 
برسد.وی با اشاره به کاهش کشت دوم برنج، گفت: تولید کشت دوم برنج 
به ۱۰ درصد سال های گذشته هم نرسید. همچنین آفتاب شدید باعث شد که 

کشت برنج طارم آسیب جدی ببیند و این برنج از کیفیت بیفتد.
رئیس اتحادیه شالیکوبی داران مازندران تصریح کرد: اگر دولت می خواهد 
بازار برنج را مدیریت کند باید برنج خارجی با نرخ مناسب در بازار عرضه 
کند تا قیمت ها شکسته شوند. اگر این شرایط ادامه داشته باشد کشاورزان 

و مصرف کنندگان آسیب جدی خواهند دید.

افزود:  و  کرد  عنوان  کند  را  برنج  شالیزارهای  مکانیزاسیون  فرآیند  وی 
دولت در این زمینه به ما وعده می دهد و، اما در عمل ما شاهد هیچ تغییری 
سنتی  به صورت  برنج  همچنان  و  نیستم  برنج  برداشت  و  کاشت  نحوه  در 

کشت و برداشت می شود.
جعفریان افزایش دستمزد کارگر شالیزارها را تأیید کرد و خاطرنشان کرد: 
ایرانی  برنج  نرخ  در  چندانی  تأثیر  کارگران  دستمزد  افزایش  من  نظر  به 
نگذاشت افزایش قیمت برنج را علاوه بر دپو برنج از سوی دلالان باید در 

افزایش قیمت نهاده های دولتی سم و کود جست وجو کرد.
افزایش ۲۰ درصدی قیمت برنج در یک هفته

همچنین در این رابطه حسن تقی زاده رئیس اتحادیه برنج فروشان بابل، در 
گفتگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا با اشاره به افزایش قیمت ۱۰ تا ۲۰ درصدی 
برنج در هفته گذشته، گفت: قیمت برنج طارم هفته پیش ۵۵ هزار تومان 
بود این در حالیست که در هفته جاری قیمت این برنج به کیلویی ۶۰ هزار 

تومان رسید.
برنج هاشمی کیلویی ۶۳  ایرانی، گفت:  برنج  انواع قیمت  به  اشاره  با  وی 
امراللهی کیلویی ۶۵ هزار تومان، شیرودی کیلویی ۴۲ هزار  هزار تومان، 
تومان، فجر کیلویی ۵۰ هزار تومان و برنج ندا کیلویی ۴۰ هزار تومان رسید.
این  برنج عرضه  قیمت  افزایش  با  بیان کرد:  پایان  اقتصادی در  فعال  این 
و  تولیدکنندگان  حاضر  حال  در  است.  کرده  پیدا  کاهش  نیز  محصول 
در  شده  تولید  برنج  درصد   ۸۰ و  فروخته اند  را  خود  تولیدات  کشاورزان 
دست دلال ها و فروشگاه های بزرگ زنجیره ای است آن ها هستند که مانع 

عرضه به موقع برنج در کشور می شوند.

و  مخالفان  بین  کشمکش  بالاخره 
موافقان حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی در 
تکلیف  می انجامد؟  کجا  به  مجلس 
این مسئله برای دولت کاملًا مشخص 
سال  بودجه  لایحه  تقدیم  با  و  است 
برای  جایگاهی  مجلس،  به   ۱۴۰۱
ادامه ارز ۴۲۰۰ تومانی قائل نبوده و 
رئیس سازمان برنامه و بودجه هم با 
ارز  آینده  اخیرش که »سال  سخنان 
نخواهد  وجود  بازار  در  نرخی  دو 
داشت و طبق قانون دیگر نمی توانیم 
ارز ۴۲۰۰ تومانی داشته باشیم« حذف 
و  گرفته  مسلم  را  تومانی   ۴۲۰۰ ارز 
ظاهراً علی رغم مخالفت چند وزیر و 
تعدادی از نمایندگان مجلس، به نظر 
می رسد که مجلس هم آن را تصویب 
می گذاریم  این  بر  فرض  حال  کند. 
دولت  بودجه  لایحه  هم  مجلس  که 
را تأیید کند و ارز ۴۲۰۰ تومانی از 
با  و  شود  برداشته  اساسی  کالاهای 
دلار  به  همه  ارز،  نرخ  یکسان سازی 
۳۰ هزار تومانی )یا کمتر و بیشتر( 
در  که  ببینیم  آنگاه  شود،  تبدیل 
اوضاع و شرایط اقتصادی، اجتماعی، 
فرهنگی و سیاسی کشور چه اتفاقاتی 

احتمالًا رخ خواهد داد:
بهداشت  و  درمان  و  دارو  ۱-هزینه 
طبقات  و  شده  برابر  چند  مردم 
درمان  هزینه  تأمین  توانایی  ضعیف 
حتی یک مریضی کوچک و ساده را 
هم نخواهند داشت با اینکه در قانون 
بهداشت  و  سلامت  تأمین  اساسی 

مردم مورد تأکید قرار گرفته است.
همانند  خوراکی  اساسی  ۲-کالاهای 
قند، شکر، روغن، برنج، گندم، نان، 
خمیرمایه  که   ... و  لبنیات  گوشت، 
همه  اولیه  و  ساده  تغذیه  اصلی 
و  ضعیف  طبقات  خصوصاً  مردم 
برابری  چند  قیمت  با  است  متوسط 
مواجه شده و شرایط گذران زندگی 
روبرو خواهد با مشکل  مردم   عادی 

 شد.
۳-گران شدن این اقلام و تهیه آنها با 
دلار ۳۰ هزار تومانی به جای ۴۲۰۰ 
تومانی، آثار تورمی خود را بر سایر 
کالاها و خدمات خواهد گذاشت و 
به جای کنترل تورم فعلی و کاهش 
آن، با افزایش آن مواجه خواهیم شد 
و نتیجه افسارگسیختگی تورم هم که 
همگان می دانند و با تمام وجود لمس 

کرده اند.
هم  مسکن  و  ازدواج  اشتغال،   -۴
بقای  و  تشکیل  اصلی  رکن  سه  که 
و  سخت تر  شرایط  با  است  خانواده 
به  و  شد  خواهد  روبرو  پیچیده تری 
ناخوشایند  با شرایط  ویژه جوانان را 

مواجه خواهد ساخت.
.... -۵

گرچه از نظر علم اقتصاد اگر اقتصاد 
بند  از  را  بتواند خودش  یک کشور 
مطلوبی  امر  دهد،  نجات  یارانه ها 
و  بیمار  اقتصاد  یک  در  ولی  است 
ما  کشور  اقتصاد  همانند  ورشکسته 
مردم  روی  بر  فشارهایش  همه  که 
و  مردم«  تحمل  »آستانه  باید  است 
می کشند  که  مشقاتی  و  درد  و  رنج 
را فراموش نکرد و به تبعات و نتایج 

آن اندیشید.
همه به یاد داریم که آقای احمدی نژاد 
در ۱۲ سال قبل که طرح هدفمندی 
یکبار  گفت:  کرد  اجرا  را  یارانه ها 
یکسان  را  ارز  قیمت  همیشه،  برای 
کرده و به جای گران شدن تدریجی 
را  آن  یکباره  سال،  هر  در  قیمت ها 
به طور کامل اجرا می کنیم و اقتصاد 
راحتی  نفس  همیشه  برای  کشور 
خواهد کشید و همه چیز در جهت 
خواهد  حرکت  اقتصادی  شکوفایی 
کرد اما دیدیم که نتیجه اش چه شد؟ 
برنامه  همان  بار  دومین  برای  حالا 
که  ببینیم  تا  شود  اجرا  می خواهد 

نتایجش چه خواهد بود؟

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

دکتر سید علی فاطمی در گفت وگو 
خدمت  ارائه  نحوه  درباره  ایسنا،  با 
شدن  الکترونیک  با  داروخانه ها  در 
گفت:  نسخه پیچی،  و  نسخه نویسی 
سازمان  نسخ  تمام  حاضر  حال  در 
الکترونیک  صورت  به  سلامت  بیمه 
و  می شود  ارائه  داروخانه ها  به 
وضعیت نسخ الکترونیک این سازمان 
که  کرد  توجه  باید  است.  مناسب 
برای  الکترونیک  نسخه پیچی  در 
سلامت،  بیمه  سازمان  بیمه شدگان 
نیاز است که هم کد ملی فرد را وارد 
کنیم و سامانه هم یک کد رهگیری 
به داروخانه می دهد و معمولًا مشتری 
سرگردانی کمتری دارد. زیرا بعد از 
کد  پزشک،  سوی  از  نسخه  نوشتن 
رهگیری صادر شده و در اختیار بیمار 
قرار داده می شود. البته کار داروخانه 
می شود.  بیشتر  اقدام  این  با  مطب  و 
زیرا هم باید کد ملی را داشته باشیم 
و هم کد رهگیری را، اما خوبی این 
می شویم  مطمئن  که  است  این  اقدام 
است. نشسته  سامانه  داخل  نسخه  که 
ایران  داروسازان  انجمن  رئیس  نایب 
مانند  بیمه ها  سایر  متأسفانه  گفت: 
بیمه وزارت نفت، بیمه کمیته امداد، 
هنوز  هیچکدام   ... و  مسلح  نیروهای 
نشده اند.  متصل  الکترونیک  نسخه  به 
مشکلاتی  که   کرد  توجه  باید  البته 
الکترونیک  نسخه نویسی  سیستم  که 
در کشور مبتلابه  آن است، همچنان 
که  مشکلی  مهمترین  پابرجاست. 
زیرساخت های  در  مشکل  دارد، 
ارتباطی و پشتیبانی است که درست 
در  که  دارند  قطعی  و  نمی کنند  کار 
نشان  را  خودش  بیشتر  داروخانه 

می دهد.

امضای  مقدمات  پزشکی  نظام 
الکترونیک را فراهم کند

امضای  بحث  گفت:  فاطمی 
که  دارد  وجود  همچنان  الکترونیک 
بحث  پزشکی  نظام  همکاری  با  باید 
درست  الکترونیک  امضای  امنیت 
با  پزشکان  حاضر  حال  در  شود. 
نسخه  عبور  رمز  و  کاربری  نام 
الکترونیک می نویسند و گاهی دیده 
شده برخی پزشکان این نام کاربری 
و رمز عبور را به منشی خود می دهند 
که نسخه را بنویسد. حال در مواردی 
شاهد بودیم که منشی مطب دارویی 
را اشتباه وارد سیستم کرده است. مثلًا 
مسکن  می خواسته  که  دندان پزشکی 
داروی  اشتباه  به  منشی  اما  دهد، 
مربوط به عارضه قلبی را وارد کرده 
داروخانه ها  به  پزشکان  برخی  است. 
اعلام می کنند که من نام کاربری و 
را  نسخه  نسخه پیچ  و  می دهم  را  رمز 
وارد کند، اما کار بسیار پر مسئولیتی 
اشتباه شود، چه  است و اگر دارویی 
را  آن  مسئولیت  می خواهد  کسی 
الکترونیک  امضای  اگر  بپذیرد؟. 
رفع  مشکلات  این  شود،  راه اندازی 
می شود که نظام پزشکی باید مقدمات 

این کار را فراهم کند.
نسخه  سامانه های  امنیتی  چالش 

الکترونیک
بحث  حال  عین  در  گفت:  فاطمی 
الکترونیک  نسخه  سامانه های  امنیت 
گواهی  هنوز  که  است  مطرح  هم 
الکترونیک صادر نشده  امنیتی نسخه 
امنیتی برای حفظ  است. باید گواهی 
این سیستم به صورت جدی پیگیری 
قرار  هک  و  دستبرد  مورد  تا  شود 

نگیرد.

از هر دری کلامی

دبیر ستاد حقوق بشر و معاون امور بین الملل قوه قضائیه در دیدار سفیر فرانسه:
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